



Qalaa Holdings Hosts Media Visit to Agrifoods Subsidiary Dina Farms Showcasing Agrifoods and Livestock Production Units with Milk Line Expansions and Upcoming New Yogurt Line Launch

Qalaa's Investments in Dina Farms Have Reached EGP 500 mn to Date With EGP 400 mn in Planned Investments Within the Next Three Years

Qalaa Holdings, (CCAP.CA on the Egyptian Exchange), an African leader in energy and infrastructure, hosted a media visit to its agrifoods subsidiary, Dina Farms, Egypt's largest private sector farm with an agricultural footprint of c. 10,000 acres and a herd of 17,194 heads of cattle (pure Holstein). The visit comes as Dina Farms enters a new phase of growth and restructuring that has seen the company double its milk production capacity with an upcoming new yogurt production line that will double yogurt production capacity.

The company is currently focusing on four integrated business sectors including agriculture, livestock, dairy manufacturing, and a single farm retail outlet (ElShadr).

Dina Farms was originally acquired by Qalaa Holdings in 2007 and has today grown to become Egypt's largest producer of fresh milk. The dairy farm was originally established in 1987 with 300 Holstein Friesian heifers and will grow to include 17,194 heads of cattle and 8,529 milking cows by the end of 2019. Furthermore, Qalaa Holdings grew Dina Farms' total cultivated land area by 40% since the acquisition.

Dina Farms plans to continue growing its herd over the coming period and is undertaking several initiatives to improve its productivity in milk production, including the installation of curtains and cooling systems at its milking stations. The drive to enhance productivity is expected to continue over the coming years and will substantially improve the company's overall performance once completed.

ICDP, a subsidiary of Dina Farms that markets and distributes the company's fresh milk products, has experienced steady growth since its establishment in 2010. Today ICDP is the leading market player in its category controlling c.70% of the fresh milk market in Egypt.

Efforts are also being undertaken to enhance the performance of Dina Farms' agriculture segment with a key priority being the production of in-house animal feed to achieve 85% self sufficiency by 2020.

Qalaa Holdings' investments in the agrifoods sector began in 2007 and were geared toward overcoming agricultural and food production challenges in Egypt and the region. The company's strategy focuses on introducing new levels of specialization and consolidation into the market as it has done with Dina Farms. While the majority of Qalaa's portfolio in the agrifoods sector has been



successfully divested, it remains committed to Dina Farms, its key investment in the agrifoods sector owned under agrifoods platform company, Gozour.

—Ends—

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, Mining, and Printing & Packaging. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda
Chief Marketing & Sustainability Officer
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com

Tel: +20 2 2791-4439

Fax: +20 22 791-4448

Mobile: +20 106 662-0002

Twitter: @qalaaholdings

القلعة تستضيف وفدًا إعلاميًا في جولة ميدانية إلى مزارع دينا وعرض مستجدات قطاعات مزارع دينا المتكاملة للإنتاج الزراعي والحيواني بما في ذلك توسعات خطوط إنتاج الحليب الطازج وإضافة خط الإنتاج الجديد للزبادي.

500 مليون جنيه قيمة استثمارات القلعة في مزارع دينا حتى الآن وتخطط لاستثمار 400 مليون جنيه مصري إضافية خلال الثلاثة سنوات القادمة

أعلنت اليوم شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) – وهي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا – عن استضافة وفد إعلامي لعقد زيارة ميدانية إلى شركتها التابعة مزارع دينا، وهي أكبر مزرعة متكاملة للإنتاج الحيواني في مصر وأفريقيا وتصل مساحتها الإجمالية إلى 10 آلاف فدان تقريبًا ويبلغ حجم القطيع 17,194 بقرة من أنقى السلالات المنتجة (هولشتين أمريكي) ويتم المحافظة على نقاء السلالة في كل الشحنات المستوردة.

وتأتي الزيارة تزامنًا مع دخول مزارع دينا حقبة نمو جديدة بعد أن أتمت برنامج متكامل لإعادة الهيكلة والذي أثمر عن مضاعفة الطاقة الإنتاجية من الحليب الطازج في ضوء توسعات خطوط إنتاج الحليب الطازج بالإضافة إلى الترتيبات النهائية لإطلاق خط إنتاج جديد للزبادي من أجل مضاعفة الطاقة الإنتاجية.

تضم مزارع دينا تحت مظلتها أربعة قطاعات إنتاجية رئيسية، وهي قطاعات الإنتاج الزراعي، والإنتاج الحيواني، ومنتجات الألبان، والبيع بالتجزئة من خلال "الشادر" على طريق القاهرة الإسكندرية الصحراوي – هو المنفذ الوحيد لمنتجات مزارع دينا من الخضروات والفاكهة والحليب ومنتجات الألبان واللحوم.

جدير بالذكر أن شركة القلعة استحوذت على مزارع دينا عام 2007 وعملت على تنمية أنشطتها حتى تحولت إلى أكبر منتج للحليب الطازج في مصر. وقد تأسست مزارع دينا عام 1987 بقطيع أبقار يبلغ عدده 300 بقرة من سلالة هولشتين الأمريكية، ونجحت الشركة في تنمية القطيع ليرتفع عدده إلى 17,194 بقرة، منها 8,529 بقرة حلابة، بحلول نهاية عام 2019. وقد قامت شركة القلعة بتنمية مساحة الأراضي المزروعة بنسبة 40% منذ إنتمام عملية الاستحواذ.

وتخطط مزارع دينا إلى مواصلة توسعاتها الرامية إلى تنمية عدد رؤوس القطيع خلال الفترة المقبلة، إضافة إلى تنفيذ عدة مبادرات لتحسين السعة والطاقة الإنتاجية من الحليب، بما في ذلك تركيب ستائر وأنظمة تبريد في عابن الحلب، وهي الجهود التي ستثمر عن تعزيز الأداء التشغيلي بعد اكتمالها.

ومن جانب آخر تعمل الشركة الاستثمارية لمنتجات الألبان (ICDP)، وهي شركة تابعة لمزارع دينا، على تسويق وتوزيع منتجات الحليب الطازج الذي يتم إنتاجه في مزارع دينا. وقد رصدت الشركة معدلات نمو قياسية وثابتة منذ نشأتها عام 2010، علمًا بأن الشركة تحتل اليوم مركز الصدارة في سوق الحليب الطازج وتتحكم بحصة سوقية قدرها 70% من سوق الحليب الطازج في مصر.

بالتوازي مع ذلك، تبذل الشركة جهودًا حثيثة ومستمرة لتحسين الأداء التشغيلي للقطاع الزراعي بمزارع دينا، مع التركيز بشكل رئيسي على الإنتاج الذاتي للأعلاف المستخدمة في تغذية الأبقار لتحقيق الاكتفاء الذاتي من إنتاج الأعلاف بنسبة 85% بحلول عام 2020.

وبدأت استثمارات القلعة في قطاع الزراعة والصناعات الغذائية عام 2007 بغرض النهوض بقطاع الزراعة والتغلب على التحديات التي تواجه مشروعات الإنتاج الغذائي في مصر والمنطقة. وتركز استراتيجية الشركة في الوقت الراهن على تقديم نماذج أعمال جديد أكثر تخصصًا وتماسكًا على غرار نموذج مزارع دينا. تجدر الإشارة إلى أن الشركة قد نفذت عمليات تخارج ناجحة في أغلب شركاتها العاملة بالقطاع الزراعي، لكنها ما تزال متمسكة بالاستثمار في مزارع دينا باعتبارها النشاط الاستثماري الرئيسي لها في قطاع الزراعة والمملوك لمجموعة جذور المتخصصة في مجالي الزراعة والأغذية.

– نهاية البيان –

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمت، والأغذية، والنقل والدعم اللوجيستي، والتعدين، والطباعة، والتغليف. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

للاستعلام والتواصل

السيدة / غادة حمودة

رئيس قطاع التسويق والاستدامة

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

تويتر: [@qalaaholdings](https://twitter.com/qalaaholdings)